
Gemeente 

Roosendaal 

De fractie heeft de volgende vragen: 

In oktober 2020 trokken enorme ratten de aandacht in Roosendaal. Het waren borden in o.a. de Jan 
Vermeerlaan die onderdeel waren van een actie om inwoners ervan bewust te maken dat zij zelf iets 
kunnen doen om ratten(plagen) te voorkomen. De borden maakte deel uit van de actie 'Roosendaal 
aan de bak'. Op dat moment was er een rattenplaag in de Westrand. In 2022 was er een proef om 
ratten af te schieten in het Vrouwenhof. In oktober 2023 is in het gebied rond de zogeheten 
`Verfraaiing' in de bosachtige rand bij de Strausslaan dit opnieuw ingezet. We lezen dat op veel 
plaatsen de ratten nog steeds een enorm probleem is. 

De Roosendaalse Lijst heeft hierover de volgende vragen; 

1. Welke acties zijn er uitgezet de afgelopen jaren om de ratten overlast terug te dringen en wat 
waren hiervan de resultaten? Graag een toelichting. 

2. Wat is de huidige situatie van de ratten plaag in onze gemeente? Graag een toelichting per wijk/ 
dorp. We lezen dat steeds meer gemeenten ondergronds de strijd aan gaan tegen (bruine) ratten en 
deze overlast van ratten niet langer een probleem hoeft te zijn. Er is een oplossing die ratten aanpakt 
bij de bron; het riool. Een speciale mechanische val die in het riool wordt geplaatst, doodt de ziekte 
verspreidende beesten met stompe pinnen. Nog voordat ze in tuintjes en zelfs in huizen kunnen 
dringen. 

3. Bent u op de hoogte van deze wijze van doden van ratten of bent u bereid om zich hierover te laten 
informeren? Graag een toelichting. 

4. Is dit een mogelijkheid om ook in de gemeente Roosendaal in te zetten, waar ziet u deze 
mogelijkheden en wat zijn de kosten hiervan? Graag een toelichting. 

5. Bent u bereid om z.s.m. een pilot hiervan te maken en waar zou u deze willen inzetten? 

6. Zijn er naast bovenstaande mogelijke oplossing nog andere werkwijzen beschikbaar? 

7. Bent u voornemens om ook de bewoners (opnieuw) te informeren over hoe overlast van ratten 
voorkomen of terug gedrongen kan worden? Graag een toelichting 

Namens de fractie(s) van Roosendaalse Lijst , 

Marco Schillemans en Peter Raijmaekers 



Wij beantwoorden de vraag als volgt: 

1. Welke acties zijn er uitgezet de afgelopen jaren om de ratten overlast terug te dringen en wat 
waren hiervan de resultaten? Graag een toelichting. 

Eerst werd er veel gewerkt met gif en simpele vallen. Vervolgens is er overgestapt op intelligente 
vallen, zoals de Eco1000. De EKO1000 vangunit is een effectieve, veilige en hygiënische manier om 
rattenoverlast op te lossen. Doordat de val blijft werken na een vangst hoeven er minder vaak 
mensenhanden aan te pas te komen. Hierdoor zit er minder mensengeur aan, en werken deze vallen 
vrij goed. Eind 2022 is een proef uitgevoerd met het schieten van ratten. Deze methode is inmiddels 
vast opgenomen in de lijst met bestrijdingsmethoden. Tot eind 2023 zijn er op 5 locaties samen al 209 
ratten geschoten. 

2. Wat is de huidige situatie van de ratten plaag in onze gemeente? Graag een toelichting per 
wijk/ dorp. We lezen dat steeds meer gemeenten ondergronds de strijd aan gaan tegen (bruine) 
ratten en deze overlast van ratten niet langer een probleem hoeft te zijn. Er is een oplossing 
die ratten aanpakt bij de bron; het riool. Een speciale mechanische val die in het riool wordt 
geplaatst, doodt de ziekte verspreidende beesten met stompe pinnen. Nog voordat ze in 
tuintjes en zelfs in huizen kunnen dringen. 

Er is geen sprake van een rattenplaag. De afgelopen maanden is de grondwaterstand sterk gestegen. 
Daardoor zijn sommige ratten op zoek gegaan naar een ander verblijfsgebied en worden ze gezien 
door bewoners. Van 3 locaties komen relatief veel meldingen binnen. 1 ervan is Weihoek. Deze wijk is 
zeer natuurlijk ingericht en grenst aan een waterrijk gebied. Bewoners zijn daardoor zeer oplettend en 
melden alle ratten die gezien worden. De andere 2 locaties liggen in Burgerhout. Tussen de 
Josephstraat en de Rozenstraat worden veel woningen gesloopt en nieuw gebouwd. Door flinke 
aanpassingen aan de riolering gaan de daar aanwezige ratten migreren. Rond de Dr. Schaepmanlaan 
worden ook redelijk wat ratten gemeld. 

3. Bent u op de hoogte van deze wijze van doden van ratten of bent u bereid om zich hierover 
te laten informeren? Graag een toelichting. 

Deze manier is reeds sinds september vorig jaar bij ons bekend, vanwege de betreffende proef in 
Maastricht. Ook is er al contact geweest met het bedrijf wat deze vallen heeft ontwikkeld. 

4. Is dit een mogelijkheid om ook in de gemeente Roosendaal in te zetten, waar ziet u deze 
mogelijkheden en wat zijn de kosten hiervan? Graag een toelichting. 

Het is mogelijk om deze ook in Roosendaal in te zetten. Deze vallen worden alleen verhuurd, met een 
minimale afname van 8 stuks. Ervaring leert dat minder vallen geen of slechts weinig effect geven. De 
inzet van 8 vallen voor de duur van 5 jaar kost €16.900,- per jaar. Indien ze slecht 2 jaar worden 
ingezet is dit €25.650,- per jaar. Dit is inclusief het volledige beheer en onderhoud, inclusief de data 
wanneer en waar een val is dichtgeslagen. 

5. Bent u bereid om z.s.m. een pilot hiervan te maken en waar zou u deze willen inzetten? 

Zie het antwoord bij vraag 4 



6. Zijn er naast bovenstaande mogelijke oplossing nog andere werkwijzen beschikbaar? 

Op dit moment zijn er geen andere alternatieve methoden die zijn toegestaan binnen de regels van 
Integrated Pest Management. 

7. Bent u voornemens om ook de bewoners (opnieuw) te informeren over hoe overlast van 
ratten voorkomen of terug gedrongen kan worden? Graag een toelichting 

Ja. Het probleem met ratten wordt meegenomen in de communicatie omtrent GFTE, en de 
communicatie rondom het verbod op het voeren van dieren in openbaar gebied. 

Wij vertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Roosendaal, 

De burgemeester, 

"Ul 


